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PROTOKÓŁ NR XXXII/21 

Z SESJI RADY GMINY ROPA, KTÓRA ODBYŁA SIĘ DNIA 

 29 PAŹDZIERNIKA 2021 ROKU  

W ŚWIETLICY URZĘDU GMINY W ROPIE 

POD PRZEWODNICTWEM BOGUSŁAWA ŁUKASZYKA  

PRZEWODNICZĄCEGO RADY GMINY ROPA. 

 

 

Obradom XXXII sesji Rady Gminy Ropa przewodniczył pan Bogusław Łukaszyk – 

Przewodniczący Rady Gminy Ropa. Rada obradowała w 12 osobowym składzie, nieobecni 

byli: pan Krzysztof Kawa, pani Stanisława Poręba i pan Paweł Sitar.  

Ponadto w obradach sesji uczestniczyli przedstawiciele Urzędu Gminy w osobach: pan Karol 

Górski Wójt, pan Janusz Konior - Sekretarz, pani Renata Lisowicz – Skarbnik. Lista obecności 

radnych biorących udział w sesji stanowi załącznik Nr 1 do niniejszego protokołu.  

Na wstępie pan Bogusław Łukaszyk Przewodniczący Rady Gminy Ropa powitał wszystkich 

przybyłych i wypowiadając sformułowanie „Niniejszym otwieram XXXII Sesję Rady Gminy 

Ropa” otworzył obrady. Kolejno na podstawie listy obecności pan Przewodniczący stwierdził, 

że jest quorum umożliwiające podejmowanie prawomocnych uchwał. Obrady XXXII sesji 

rozpoczęto o godzinie 10.05, zakończono o godzinie 12.07.  

 

Następnie pan Przewodniczący poinformował, że ze zachodzi potrzeba zmiany porządku obrad 

polegającej na wprowadzeniu punktu dot. podjęcia uchwały w sprawie udzielenia dotacji 

celowej dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Łosiu.  

 

Kolejno pan Bogusław Łukaszyk przedstawił porządek obrad, uwzględniający proponowaną 

zmianę:  

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Interpelacje i zapytania radnych.  

4. Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Ropa  

w roku szkolnym 2020/2021. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ropa na rok 2021 /druk nr 

40/. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ropa /druk nr 41/. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi i ustalenia stawki takiej opłaty oraz ustalenia stawki 

opłaty za worek o określonej pojemności i ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za 

rok, a także ustalenia kwoty zwolnienia z części opłaty właścicieli nieruchomości 

zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących 

bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym oraz 

określenia stawki opłaty podwyższonej za gospodarowanie opadami 

komunalnymi. /druk nr 42/. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości na terenie gminy Ropa /druk nr 43/. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości /druk nr 44/. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych /druk nr  45/. 
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11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Ropa – wieś Ropa – Etap I /druk nr 46/. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Ropa – wieś Ropa – Etap II /druk nr 47/. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Ropa – wieś Ropa – Etap III /druk nr  48/. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Ropa – wieś Łosie /druk nr 49/. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Ropa – wieś Łosie /druk nr 50/. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Ropa – wieś Klimkówka /druk nr 51/. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Gminy Ropa – wieś Klimkówka /druk nr 52/. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla jednostki Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Łosiu /druk nr 53/. 

19. Przedstawienie informacji o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

20. Zapytania dotyczące sprawozdania Wójta z działalności w okresie 

międzysesyjnym. 

21. Rozpatrzenie pism skierowanych do Rady Gminy Ropa. 

22. Zatwierdzenie protokołu z XXXI sesji Rady Gminy Ropa. 

23. Wolne wnioski i zapytania. 

24. Zakończenie sesji. 

 

Następnie pan Przewodniczący zwrócił się do Państwa Radnych z zapytaniem, kto opowiada 

się za zatwierdzeniem przedstawionego porządku obrad.  

Zgodnie z imiennym wykazem głosowania Radnych stanowiącym załącznik nr 2 do protokołu, 

porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 12 głosami „za” na 12 obecnych.  

Kolejno przystąpiono do realizacji poszczególnych punktów porządku obrad. 

 

Ad. 3.  

Interpelacje i zapytania radnych.  

 

Podczas dzisiejszej sesji nie zgłoszono interpelacji. 

Ad. 4. 

Przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Ropa w roku 

szkolnym 2020/2021. 

 

Informację o stanie realizacji zadań oświatowych Gminy Ropa w roku szkolnym 2020/2021  

w postaci prezentacji multimedialnej przedstawił pan Stefan Kłapyk Dyrektor Centrum Usług 

Oświatowych w Ropie. Przedstawiona informacja w formie papierowej stanowi załącznik Nr 3 

do niniejszego protokołu. Pan Kłapyk przypomniał, że obowiązek przedstawienia informacji  

o stanie realizacji zadań oświatowych organowi prowadzącemu nakłada ustawa  

o systemie oświaty, szczegółowe informacje każdy z dyrektorów placówek przekazał podczas 

wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy. 

 

Pan Bogusław Łukaszyk Przewodniczący Rady Gminy Ropa zapytał o uwagi do 

przedstawionej informacji. Uwag nie zgłoszono. 

 

Kolejno pan Bogusław Łukaszyk ze względu na problemy techniczne ogłosił 5 minut przerwy. 



3 
 

 

Po przerwie kontynuowano realizację porządku obrad. 

 

 

Ad. 5. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ropa na rok 2021 /druk nr 40/. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ropa na rok 2021 szczegółowo 

przedstawiła pani Renata Lisowicz Skarbnik Gminy Ropa. W projekcie zaproponowano 

zwiększenie planu dochodów i wydatków budżetu na rok 2021 o kwotę 106.000 zł. 

Po wprowadzonych zmianach budżet Gminy Ropa przedstawia się następująco: 

Dochody - 37.314.722,73 zł w tym;  

a) dochody bieżące - 31.694.199,33 zł 

b) dochody majątkowe - 5.620.523,40 zł 

Wydatki - 39.907.471,87 zł w tym; 

a) wydatki bieżące – 31.927.122,58 zł 

b) wydatki majątkowe – 7.980.349,29 zł 

Przychody - 3.144.749,14 zł 

Rozchody - 552.000,00 zł 

Deficyt - 2.592.749,14 zł 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ropa na rok 2021 został pozytywnie 

zaopiniowany podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Ropa. 

Pan Bogusław Łukaszyk zapytał o uwagi do w/w projektu uchwały. Uwag nie zgłoszono, 

dlatego też pan Przewodniczący poddał projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy 

Ropa na rok 2021 /druk nr 40/ pod głosowanie. Na podstawie imiennego wykazu głosowania 

Radnych stanowiącego załącznik nr 4 do protokołu, pan Przewodniczący stwierdził, że Rada 

Gminy Ropa 12 głosami „za” na 12 obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XXXII/222/21 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 29 października 2021 r. 

 

w sprawie zmiany budżetu Gminy Ropa na rok 2021 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 
 

Ad. 6.  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ropa /druk 

nr 41/. 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ropa /druk nr 

41/ przedstawiła Pani Renata Lisowicz – Skarbnik Gminy Ropa. Pani Skarbnik poinformowała, 

że zgodnie z treścią art. 229 ustawy o finansach publicznych wartości przyjęte w wieloletniej 

prognozie finansowej i budżecie jednostki samorządu terytorialnego powinny być zgodne co 

najmniej w zakresie wyniku budżetu i związanych z nim kwot przychodów  

i rozchodów oraz długu jednostki samorządu terytorialnego. Zmiany wprowadzone w uchwale 
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Rady Gminy w sprawie zmiany budżetu Gminy Ropa na rok 2021 powodują, konieczność 

zwiększenia dochodów o kwotę 106.000,00 zł, oraz zwiększenia wydatków o kwotę  

106.000 zł. Ponadto zmianie ulegają łączne kwoty nakładów, limity wydatków  

w poszczególnych latach oraz kwoty limitów zobowiązań na przedsięwzięcia. Dodatkowo  

w przychodach budżetu w roku 2022 uwzględniono  środki pochodzące z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych w kwocie 2.100.000,00 zł. (zwiększenie o 500.000,00 zł. środki 

planowane we wcześniejszym WPF w 2023 roku.) Jednocześnie zmniejszono przychody z tego 

źródła planowane w roku 2023 o kwotę 500.000,00 zł. Środki te są na wyodrębnionym 

rachunku bankowym gminy i przeznaczone na cel określony we wniosku o dofinansowanie 

zadań wyszczególnionych w przedsięwzięciach do WPF. 

W przychodach budżetu w roku 2022 uwzględniono środki pochodzące z Rządowego Funduszu 

Inwestycji Lokalnych w kwocie 2.100.000,00 zł. (zwiększenie o 500.000,00 zł. środki 

planowane we wcześniejszym WPF w 2023 roku.). Jednocześnie zmniejszono przychody z tego 

źródła planowane w roku 2023 o kwotę 500.000,00 zł. Środki te są na wyodrębnionym 

rachunku bankowym gminy i przeznaczone na cel określony we wniosku o dofinansowanie 

zadań wyszczególnionych w przedsięwzięciach do WPF. 

W punkcie 1.1 Wydatki na programy, projekty lub zadania związane z programami 

realizowanymi z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust.1 pkt 2 i 3  ustawy 

- wydatki bieżące 

- w poz. 1.1.1.2 - Zadanie pn." Karpackie Bramy: Między Ropą a Zborovem zmieniono limit 

wydatków w 2022 roku oraz limit zobowiązań. 

- wydatki majątkowe 

- w poz. 1.1.2.3 - zadanie pn." Karpackie Bramy: Między Ropą a Zborovem zmieniono limit 

wydatków w roku 2022 oraz limit zobowiązań. 

W punkcie 1.2 Wydatki na programy, projekty lub zadania pozostałe  

- w poz.1.3.2.6 - zadanie pn." Budowa kanalizacji sanitarnej na terenie Gminy Ropa przesunięto 

kwotę limitu wydatków z 2023 roku na rok 2022, zmieniono też limit zobowiązań. 

Pozostała treść objaśnień wartości przyjętych wcześniejszą uchwałą w sprawie Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Gminy Ropa - nie ulega zmianie 

 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ropa został 

pozytywnie zaopiniowany podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Ropa. 

 

Pan Bogusław Łukaszyk Przewodniczący Rady Gminy Ropa zapytał o uwagi do 

przedstawionego projektu uchwały. Uwag nie zgłoszono, dlatego też pan Przewodniczący 

poddał projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ropa 

/druk nr 41/ pod głosowanie. 

Na podstawie imiennego wykazu głosowania Radnych stanowiącego załącznik nr 6 do 

protokołu, pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Ropa 12 głosami „za” na 12 

obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XXXII/223/21 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 29 października 2021 r 

 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ropa 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 7. 

Podjęcie uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i ustalenia stawki takiej opłaty oraz ustalenia stawki opłaty za worek  

o określonej pojemności i ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za rok, a także ustalenia kwoty 

zwolnienia z części opłaty właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 

mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne  

w kompostowniku przydomowym oraz określenia stawki opłaty podwyższonej  

za gospodarowanie opadami komunalnymi. /druk nr 42/. 

 

Powyższy projekt uchwały przedstawił pan Janusz Konior – Sekretarz Gminy Ropa. Pan 

Konior poinformował, że w związku ze zbliżającym się nowym rokiem kalendarzowym 

przygotowywane jest postepowanie przetargowe na odbiór odpadów komunalnych. Sytuacja 

gospodarcza pokazuje, że będzie wzrost cen, dlatego też przygotowano projekt uchwały 

zmierzający do podwyżki opłat za wywóz odpadów. Projekt obejmuje również zwolnienie  

z tytułu kompostowania, dotychczas  były dwie uchwały, obecnie proponuje się podjęcie 

jednego aktu normatywnego rangi prawa miejscowego. Dotychczasowa opłata standardowa 

wynosiła 17 zł miesięcznie od osoby będącej mieszkańcem nieruchomości zamieszkałej. W tej 

chwili proponuje się aby opłata podstawowa wynosiła 22 zł. Dotychczasowa ulga dla osób, 

które posiadają na terenie swojego gospodarstwa kompostownik na bioodpady wynosiła 2 zł, 

w tej chwili proponuje się ulgę w wysokości 3 zł. Ostatecznie osoby, które dotychczas posiadały 

kompostownik na swoim terenie płaciły 15 zł od osoby, po zmianie płaciłyby 19 zł. W projekcie 

proponuje się zmianę dotyczącą właścicieli nieruchomości niezamieszkałych, w większości 

przypadków są to nieruchomości, na których prowadzona jest działalność gospodarczą  

z dotychczasowej 16,90 zł na 24 zł. Co do kolejnej opłaty ryczałtowej za posiadanie domku 

letniskowego również proponuje się zmianę z 135 zł na 180 zł. Ponadto jest propozycja zmiany 

co do sankcji dla osób, które niewłaściwie segregują odpady na nieruchomości zamieszkałych 

do 44 zł, dla podmiotów gospodarczych do 48 zł i dla osób, które posiadają nieruchomości 

rekreacyjne 360 zł. W tym roku były już dosyć liczne przypadki, gdzie firma zgłaszała 

nieprawidłową segregację, początkowo jednorazowo kierowane są upomnienia ale kolejne 

wykrycie nieprawidłowej segregacji spowoduje zastosowanie sankcji w postaci podwyższenia 

opłaty.         

 

Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi i ustalenia stawki takiej opłaty oraz ustalenia stawki opłaty za worek  

o określonej pojemności i ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za rok, a także ustalenia kwoty 

zwolnienia z części opłaty właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne  

w kompostowniku przydomowym oraz określenia stawki opłaty podwyższonej  

za gospodarowanie opadami komunalnymi. /druk nr 42/ został pozytywnie zaopiniowany 

podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Ropa. 

 

Pan Bogusław Łukaszyk zapytał o uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Uwag nie 

zgłoszono dlatego też Pan Przewodniczący poddał przedmiotowy projekt pod głosowanie.  
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Na podstawie imiennego wykazu głosowania Radnych stanowiącego załącznik nr 8 do 

protokołu, pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Ropa 12 głosami „za” na 12 

obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XXXII/224/21 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 29 października 2021 r 

 

w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi i 

ustalenia stawki takiej opłaty oraz ustalenia stawki opłaty za worek  

o określonej pojemności i ustalenia ryczałtowej stawki opłaty za rok, a także ustalenia kwoty 

zwolnienia z części opłaty właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 

mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne  

w kompostowniku przydomowym oraz określenia stawki opłaty podwyższonej  

za gospodarowanie opadami komunalnymi. 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 8. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

terenie gminy Ropa /druk nr 43/. 

 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie 

gminy Ropa przedstawiła pani Renata Lisowicz Skarbnik Gminy Ropa. Pani Lisowicz 

przypomniała, że proponowane stawki zostały szczegółowo omówione podczas wspólnego 

posiedzenia Komisji Rady Gminy Ropa. Pan Wójt zaproponował wzrost stawek podatku od 

nieruchomości o 5 %. Wszystkie stawki według tego wskaźnika zostały przeliczone. Wartość 

podatku według górnych stawek stanowiłaby kwotę 902 193 zł, wartość według proponowanej 

stawki to 590 755 zł, różnicę stanowi kwota ponad 311 tys. zł. 

Pani Skarbnik poinformowała, że proponuje się następujące stawki od budynków lub ich części: 

a) mieszkalnych – 0,64 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej (maksymalna możliwa stawka  

to 0,89 zł), 

b) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej – 18,00 

zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, (możliwa stawka maksymalna to 25,74 zł), 

c) zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu kwalifikowanym 

materiałem siewnym – 10,50 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, (maksymalna możliwa 

stawka to 12,04 zł), 

d) związanych z udzielaniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów  

o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 5,25 zł 

od 1 m2 powierzchni użytkowej (maksymalna możliwa stawka to 5,25 zł), 

e) pozostałych,  w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 4,90  zł od 1 m2 powierzchni 

użytkowej z zastrzeżeniem pkt f (maksymalna możliwa stawka to 8,68 zł), 

f) wykorzystywanych na cele letniskowe – 7,34 zł od 1 m2  powierzchni użytkowej, 

(maksymalna możliwa stawka to 8,68 zł). 
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Jeżeli chodzi o stawki podatku od nieruchomości proponuje się od gruntów: 

a) związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej, bez względu na sposób 

zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,80 zł od 1 m2 powierzchni 

(maksymalna możliwa stawka to 1,03 zł), 

b) pod wodami powierzchniowymi stojącymi lub wodami powierzchniowymi płynącymi 

jezior i zbiorników sztucznych – 5,17 zł od 1 ha powierzchni jest to stawka maksymalna, 

c) pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności pożytku 

publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 0,27 zł od 1 m2 powierzchni 

(maksymalna stawka to 0,54 zł). 

d) niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji, o którym  mowa w ustawie z dnia  

9 października 2015r. o rewitalizacji (j.t. Dz. U. z 2020 r. poz. 802 ze zm.), i położonych 

na terenach , dla których miejscowy plan zagospodarowania przestrzennego przewiduje 

przeznaczenie pod zabudowę mieszkaniową, usługową albo zabudowę    

o przeznaczeniu mieszanym obejmującym wyłącznie te rodzaje zabudowy , jeżeli  od 

dnia wejścia w życie tego planu w odniesieniu do tych gruntów upłynął okres 4 lat, a w 

tym czasie nie zakończono budowy zgodnie z przepisami prawa  budowlanego  

– 0,27 zł od 1 m2 powierzchni, (maksymalna możliwa stawka to 0,54 zł). 

Od budowli proponuje się 2 % ich wartości określonej na podstawie art. 4 ust.1 pkt. 3 i ust. 3. 

 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie 

gminy Ropa został pozytywnie zaopiniowany podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy. 

 

Do przedstawionego projektu nie zgłoszono uwag. Mając na uwadze powyższe Pan 

Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na terenie gminy Ropa /druk nr 43/.  

Na podstawie imiennego wykazu głosowania Radnych stanowiącego załącznik nr 10 do 

protokołu, pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Ropa 12 głosami „za” na 12 

obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XXXII/225/21 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 29 października 2021 r 

 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na terenie gminy Ropa 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 9. 

Podjęcie uchwały w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości /druk nr 44/. 

 

W projekcie uchwały zaproponowano zwolnienie od podatku od nieruchomości grunty, 

budynki lub ich części oraz budowle wykorzystywane na cele bezpieczeństwa osób 

przebywających na obszarach wodnych z wyjątkiem związanych z prowadzoną działalnością 

gospodarczą. 

Pan Bogusław Łukaszyk Przewodniczący Rady Gminy Ropa przypomniał, że niniejszy projekt 

został szczegółowo omówiony i pozytywnie zaopiniowany podczas wspólnego posiedzenia 

Komisji Rady Gminy Ropa. 
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Kolejno Pan Przewodniczący zapytał o uwagi do  uchwały w sprawie zwolnień od podatku od 

nieruchomości. Uwag nie zgłoszono dlatego też Pan Łukaszyk poddał pod głosowanie 

powyższy projekt.  

Na podstawie imiennego wykazu głosowania Radnych stanowiącego załącznik nr 12 do 

protokołu, pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Ropa 12 głosami „za” na 12 

obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XXXII/226/21 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 29 października 2021 r 

 

w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 10. 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków 

transportowych /druk nr  45/. 

 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

przedstawiła pani Renata Lisowicz Skarbnik Gminy Ropa. Pani Lisowicz poinformowała, że 

niniejsza uchwała została szczegółowo omówiona i pozytywnie zaopiniowana podczas 

wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy. Przykładowo dla samochodu powyżej 3,5 t  do 

5,5 t stawka maksymalna wynosi 912,48 zł, stawka proponowana to 514 zł. W przypadku 

samochodów ciężarowych powyżej 5,5 t do 9 t stawka maksymalna to 1522,21 zł a stawka 

proponowana 624 zł. W przypadku samochodów ciężarowych powyżej 9 t do 12 t stawka 

maksymalna wynosi 1826,64 zł natomiast proponowana 768 zł. W przypadku autobusu stawka 

maksymalna wynosi 2726,93 zł proponowana 1526 zł. Co do przyczep, naczep o dopuszczalnej 

masie do 40 t stawka maksymalna wynosi 2 694,21 zł, stawka proponowana 1096 zł, ciągniki 

siodłowe powyżej 40 ton 3 485,69 zł a stawka proponowana 1670 zł. Stawki nie były 

podnoszone w ostatnich latach, poprzednia podwyżka miała miejsce w 2017 roku. W chwili 

obecnej zaproponowano 5% podwyżkę podobnie jak w przypadku podatku od nieruchomości. 

 

Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych 

/druk nr  45/ został pozytywnie zaopiniowany podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady 

Gminy. 

 

Pan Bogusław Łukaszyk zapytał o uwagi do przedstawionego projektu uchwały. Uwag nie 

zgłoszono. W związku z powyższym Pan Przewodniczący poddał pod głosowanie projekt 

uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych pod 

głosowanie.  
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Na podstawie imiennego wykazu głosowania Radnych stanowiącego załącznik nr 14 do 

protokołu, pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Ropa 12 głosami „za” na 12 

obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XXXII/227/21 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 29 października 2021 r 

 

w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych. 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 11. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Ropa – wieś Ropa – Etap I /druk nr 46/. 

 

Pan Bogusław Łukaszyk przypomniał, że uchwały dot. zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Ropa zostały szczegółowo omówione i pozytywnie 

zaopiniowane podczas wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Ropa przy udziale 

projektanta i kierownika Pasonia. 

W związku z tym Pan Przewodniczący Rady Gminy Ropa zapytał, czy jest potrzeba 

dodatkowych wyjaśnień. Nie zgłoszono takiej potrzeby. 

 

Kolejno pan Bogusław Łukaszyk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Ropa – wieś Ropa – Etap I /druk 

nr 46/.  

Na podstawie imiennego wykazu głosowania Radnych stanowiącego załącznik nr 16 do 

protokołu, pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Ropa 12 głosami „za” na 12 

obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XXXII/228/21 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 29 października 2021 r 

 

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Ropa – wieś 

Ropa – Etap I. 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Ropa – wieś Ropa – Etap II /druk nr 47/. 

 

Pan Bogusław Łukaszyk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Ropa – wieś Ropa – Etap II /druk 

nr 47/.  
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Na podstawie imiennego wykazu głosowania Radnych stanowiącego załącznik nr 18 do 

protokołu, pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Ropa 12 głosami „za” na 12 

obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XXXII/229/21 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 29 października 2021 r 

 

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Ropa – wieś 

Ropa – Etap II. 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 13.  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Ropa – wieś Ropa – Etap III /druk nr  48/. 

 

Pan Bogusław Łukaszyk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Ropa – wieś Ropa – Etap III 

/druk nr  48/.  

Na podstawie imiennego wykazu głosowania Radnych stanowiącego załącznik nr 20 do 

protokołu, pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Ropa 12 głosami „za” na 12 

obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XXXII/230/21 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 29 października 2021 r 

 

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Ropa – wieś 

Ropa – Etap III. 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 21 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 14.  

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Ropa – wieś Łosie /druk nr 49/. 

 

Pan Bogusław Łukaszyk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Ropa – wieś Łosie.  

Na podstawie imiennego wykazu głosowania Radnych stanowiącego załącznik nr 22 do 

protokołu, pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Ropa 12 głosami „za” na 12 

obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XXXII/231/21 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 29 października 2021 r 

 

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Ropa – wieś 

Ropa – wieś Łosie. 
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Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 23 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 15. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Ropa – wieś Łosie /druk nr 50/. 

 

Pan Bogusław Łukaszyk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Ropa – wieś Łosie.  

Na podstawie imiennego wykazu głosowania Radnych stanowiącego załącznik nr 24 do 

protokołu, pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Ropa 12 głosami „za” na 12 

obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XXXII/232/21 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 29 października 2021 r 

 

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Ropa – wieś 

Łosie. 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 16. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Ropa – wieś Klimkówka /druk nr 51/. 

 

Następnie pan Bogusław Łukaszyk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Ropa – wieś Klimkówka /druk 

nr 51/.  

Na podstawie imiennego wykazu głosowania Radnych stanowiącego załącznik nr 26 do 

protokołu, pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Ropa 12 głosami „za” na 12 

obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XXXII/233/21 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 29 października 2021 r 

 

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Ropa – wieś 

Klimkówka. 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
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Ad. 17. 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

Gminy Ropa – wieś Klimkówka /druk nr 52/. 

 

Kolejno pan Bogusław Łukaszyk poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Ropa – wieś Klimkówka /druk 

nr 52/.  

Na podstawie imiennego wykazu głosowania Radnych stanowiącego załącznik nr 26 do 

protokołu, pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Ropa 12 głosami „za” na 12 

obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XXXII/234/21 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 29 października 2021 r 

 

w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Ropa – wieś 

Klimkówka. 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 27 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 18. 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji celowej dla jednostki Ochotniczej Straży 

Pożarnej w Łosiu /druk nr 53/. 

 

W powyższej sprawie pan Bogusław Łukaszyk poinformował, że Ochotnicza Straż Pożarna  

w Łosiu zwraca się o udzielenie dotacji dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Łosiu  

w kwocie 4830 zł, na wydatki bieżące z przeznaczeniem na zakup środków ochrony 

indywidualnej i drobnego sprzętu w celu zapewnienia gotowości bojowej. Jednostka ta 

wnioskowała do MSWiA o środki, które otrzymała, w tej chwili jest potrzeba zabezpieczenia 

udziału własnego. Dotacja musi być rozliczona jeszcze w listopadzie, stąd też pilnie 

wprowadzono niniejszy projekt na dzisiejszej sesji. 

 

Pani Maria Białoń zapytała jakie środki otrzyma jednostka OSP. 

 

Pan Bogusław Łukaszyk odpowiedział, że środki pochodzą z dotacji MSWiA finansowane są 

50 na 50, wysokość dotacji wynosić będzie 4830 zł, środki w budżecie na ten cel są 

zabezpieczone.  

 

W związku z brakiem uwag dot. w/w projektu uchwały pan Bogusław Łukaszyk poddał go pod 

głosowanie.  
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Na podstawie imiennego wykazu głosowania Radnych stanowiącego załącznik nr 28 do 

protokołu, pan Przewodniczący stwierdził, że Rada Gminy Ropa 12 głosami „za” na 12 

obecnych podjęła:  

Uchwałę Nr XXXII/235/21 

Rady Gminy Ropa 

z dnia 29 października 2021 r 

 

w sprawie udzielenia dotacji celowej dla jednostki Ochotniczej Straży Pożarnej w Łosiu. 

 

Podjęta uchwała stanowi załącznik nr 29 do niniejszego protokołu. 

 

 

Ad. 19  

Przedstawienie informacji o złożonych oświadczeniach majątkowych. 

 

W punkcie tym pan Bogusław Łukaszyk odczytał treść pisma Naczelnika Urzędu Skarbowego 

w Gorlicach dot. złożonych oświadczeń majątkowych. Kserokopia pisma Naczelnika Urzędu 

Skarbowego stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 

 

Pani Maria Białoń zapytała czy jest podany termin złożenia korekt. 

 

Pan Bogusław Łukaszyk odpowiedział, że nie ma określonego terminu złożenia korekty. 

 

Pan Janusz Konior nadmienił, że korekty należy dokonać w miarę nieodległym terminie 

natomiast termin określony nie jest. 

 

Pan Bogusław Łukaszyk poprosiła aby osoby wymienione w piśmie podeszły do biura rady  

i dokonały stosownych formalności. 

 

 

Ad. 20. 

Zapytania dotyczące sprawozdania Wójta z działalności w okresie międzysesyjnym. 

 

Pani Cecylia Łukaszyk zapytała odnośnie punktu 3 sprawozdania dot. realizacji programu 

„Poprawa kompetencji kluczowych w szkołach”, kiedy były realizowane zadania związane  

z tym programem i  czy są zabezpieczone na ten cel środki finansowe.  

Drugie pytanie pani Łukaszyk dotyczyło punktu 11 tj. spotkania z przedstawicielem firmy 

sporządzającej wnioski do programu Rozwoju Obszarów Wiejskich, której gmina zamierza 

powierzyć opracowanie, czy gmina przystępuje do tego działania ewentualnie kiedy. 

 

Pan Karol Górski Wójt Gminy Ropa odpowiedział w następujący sposób „Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado punkt 3 – uczestniczył w posiedzeniu zarządu, 

sformułowaliśmy takie problemy, które są niezwłoczne do rozwiązania. Szkoła w Łosiu  

i Szkoła Podstawa Nr 2 nie mają złamanych barier architektonicznych, konkretnie chodzi  

o wykonanie dwóch pochylni, po których można byłoby wózkiem inwalidzkim wjechać na 

teren szkoły, musimy dokonać odpowiednich korekt drzwi, bo one są zbyt wąskie i oczywiście 

musimy urządzić sanitariaty tak aby osoby niepełnosprawne mogły skorzystać z tych 

sanitariatów.  Już rozmawiamy z firmą zewnętrzną, która zdeklarowała, że sporządzi jeszcze  

w tym roku dokumentację projektową, za każdą szkołę uzgodniliśmy, że będzie to 5000 zł + 
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VAT 23 %. W ramach tej umowy zostaną sporządzone dokumentacje w oparciu o które 

możemy w lutym roku 2022 wystartować do likwidacji barier architektonicznych w oparciu  

o wyrównywanie różnic pomiędzy regionami do Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. Tam co prawda można uzyskać tylko 40% dofinansowania a 60% trzeba 

będzie zabezpieczyć ze środków własnych, chyba, że uda się jeszcze jakiś inny program po 

drodze zaadaptować, żebyśmy mogli to dofinansowanie zrobić wyższe. Konieczne jest 

złamanie barier w Szkole Podstawowej Nr  2 i w Łosiu gdyż tam realizujemy program  

w przedszkolu i pierwsze kontrole pojawią się tam już w czerwcu przyszłego roku, więc 

złamanie barier musi nastąpić szybko.  

Punkt 11 rozmawiamy o  Programie Rozwoju Obszarów Wiejskich, na ostatnim spotkaniu  

z Wojewodą dowiedzieliśmy się, że nabór do tego programu zostanie uruchomiony  

w IV kwartale 2021 roku. Rozmawiamy również z firmą zewnętrzną aby napisać wniosek na 

kanalizację ponieważ my tych środków potrzebujemy bardzo dużo. To co w tej chwili 

otrzymaliśmy z Polskiego Ładu 8 835 000 zł plus nasz 5% udział własny to jest tylko część 

środków, które są konieczne do wykonania wodociągów i kanalizacji na Klimkówce. Natomiast 

mamy jeszcze ogromne potrzeby w Ropie, konkretnie mówimy tutaj o Podchełmiu i przysiółku 

Kustra, gdzie chcielibyśmy również tę kanalizację wykonać. Firma jeszcze pewno w tym roku 

opracuje taki wniosek, który spróbujemy skutecznie złożyć do Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich. A co ważne niepotrzebny jest w ogóle tutaj udział własny, natomiast czy uda się 

skutecznie zaplikować to zobaczymy. Firma ma doświadczenia, mamy jakieś tam referencje, 

które świadczą, że firma bardzo skutecznie te wnioski składa.” 

 

Pan Jan Łukaszyk zgłosił zapytanie do punktu 8, pan Wójt spotkał się z zainteresowanymi 

budowa mostu „Za kółkiem”, co uzgodniono w sprawie przekazania ziemi.  

Drugie pytanie radnego dot. punktu 18 tj. spotkania z projektantem ścieżek rowerowych 

pomiędzy Ropą i Szymbarkiem, ustalono wstępny przebieg, jak ta trasa miałaby przebiegać. 

 

Pan Karol Górski odpowiedział w następujący sposób „odpowiadam na punkt 8, spotkaliśmy 

się tak naprawdę z taką dużą rzeszą mieszkańców, bo tych osób było chyba 11 Panie 

Przewodniczący, wszystkie strony które są zainteresowane. Mieszkańcy obiecują i są skłonni 

do przekazania pasa gruntu niezbędnego do urządzenia drogi gminnej. Spróbujemy 

przygotować jakąś dokumentację projektową na most mając jednocześnie na uwadze aby był 

dalszy ciąg tej drogi, już za ciekiem wodnym w kierunku zainteresowanych. Urządzenie drogi 

nie jest takie proste, bo w potencjalnym pasie, który chcemy przejąć na drogę gminną są 

wybudowane obiekty, garaże, ogrodzenia bądź inne urządzenia, które przeszkadzają budowie 

tej drogi. Pewno uda się tylko w jakimś ograniczonym zakresie tę drogę urządzić, na odcinku 

w którym przeszkód nie ma. A więc tuż za ciekiem wodnym na odcinku ok. 100 m, dalej są już 

przeszkody i tam będzie kłopot z urządzeniem tej drogi. Nie mniej deklaracje tych 

mieszkańców, którzy byli na spotkaniu są dalej podtrzymywane aby nieodpłatnie przekazać 

grunt. Jeśli takie stanowisko będzie dalej to spróbujemy przejąć i uregulować stan prawny 

drogi, po tym pewno przystąpimy do sporządzania lub równocześnie dokumentacji projektowej 

na most i na drogę. Jest jeszcze nierozwiązana sprawa pana Trojanowicza, który nie ma dostępu 

komunikacyjnego do swojego domu. No i w przyszłości być może konieczność budowania 

kolejnego mostu, czego chcielibyśmy uniknąć. Rozmawiamy w tej chwili z właścicielami 

początkowych działek, przy dobrej woli nad samym potokiem dojazd dla pana Trojanowicza 

udałoby się urządzić, czy się to uda nie wiem. No i też nie wiemy jakie będą jeszcze nabory, 

być może Rządowy Fundusz Budowy Dróg, tutaj moglibyśmy aplikować ale żeby aplikować 

trzeba mieć dokumentację i uregulowany stan prawny. 

Punkt 18, ścieżkę chcemy urządzić począwszy od przepompowni pod kościołem św. Michała 

Archanioła, wzdłuż rzeki przez boisko szkolne i ono by wychodziło tutaj pod Urzędem Gminy, 
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dalej byłoby przejście drogą powiatową na most przez most i za mostem w kierunku 

oczyszczalni ścieków i kładki na rzece Ropa na granicy Ropy i Szymbarku, byłaby poszerzana 

ta droga w celu  urządzenia ścieżki pieszo rowerowej, na tym odcinku posługujemy się tzw. 

ZRIDem. Ustalenie lokalizacji drogi z wewnętrzną ścieżką rowerową. Projektant jest już  

w wyniku postępowania przetargowego wybrany. Podzieliliśmy te zadania na dwie części. 

Zadanie drugie obejmuje zaprojektowanie ścieżki od przepompowni pod kościołem św. 

Michała Archanioła poprzez most na rzece Ropie koło oczyszczalni i na ławę. Kwota po 

przetargu ok. 460 tys. zł ze ZRIDem, tutaj będzie ponad 100 podziałów geodezyjnych i wyniku 

tego musimy ponieść dość znaczące koszty, część pierwsza zaprojektowanie kładki pieszo 

rowerowej przez ciek wodny pod restauracją Mardan, to będzie między kładką a granicą 

administracyjną z gminą Gorlice. Inżynier zewnętrzny projektuje tę kładkę za kwotę 72 000 zł. 

Jedna i druga dokumentacja powinna być gotowa na czerwiec 2022 roku. Mamy nadzieję, że 

w roku przyszłym uda się wykonać może nie całość ale tę część na którą wystarczy pieniędzy. 

Pamiętamy na całą ścieżkę mamy 1 700 000 zł, dokumentacja kosztuje w sumie ok. 500 000 zł 

więc pozostaje 1 200 000 zł na wykonanie ścieżek, jaki będzie zakres trudno w tej chwili 

powiedzieć. Na tym odcinku na którym nie uda się poszerzyć drogi gminnej, będzie 

oznakowanie tej ścieżki pieszo rowerowej, tak że mieszkańcy będą mogli korzystać na całym 

odcinku, z tym że na pewno będzie urządzona od podstaw, a na pewnym odcinku będzie tylko 

oznakowana i użytkownicy będą mogli korzystać z obecnej drogi gminnej. Czy się uda 

zobaczymy naprawdę bardzo trudno było wybrać podmioty do realizacji tych projektów. Po 

intensywnych staraniach w drugim podejściu jeden podmiot zgłosił się zewnętrzny, który się 

zdeklarował, że wykona tę dokumentację, na rynku jest bardzo dużo roboty bo Rządowy 

Fundusz Inwestycji Lokalnych wygenerował ogromne zamówienia. I tak samo nie wiemy co 

nas czeka jeżeli chodzi o wykonawstwo. Jesteśmy dobrej myśli.  

 

Pan Bogusław Łukaszyk zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania do sprawozdania Wójta. Nie 

zgłoszono więcej pytań. 

 

 

                        

Ad. 21.  

Rozpatrzenie pism skierowanych do Rady Gminy Ropa. 

 

W punkcie tym pan Bogusław Łukaszyk przypomniał, że Państwo Radni otrzymali wszystkie 

pisma skierowane do Rady Gminy. W związku z tym Pan Przewodniczący zapytał, czy są jakieś 

pytania. 

Ponadto pan Bogusław przypomniał, jakie są pisma od mieszkańców: 

1/ Wpłynął wniosek Klubu Sportowego w Ropie o zwiększenie w budżecie Gminy ilości 

środków przeznaczonych na wsparcie rozwoju sportu w 2022 r. Kserokopia pisma stanowi 

załącznik Nr 31 do protokołu.  

Pan Przewodniczący poprosił pana Wójta i Panią Skarbnik o udzielenie odpowiedzi, czy coś 

będzie planowane.  

2/ Wniosek pani Renata Góra o wykonanie i modernizację rowu melioracyjnego na działce nr 

3627/2. Kserokopia pisma stanowi załącznik Nr 32 do protokołu.  

3/ Wniosek mieszkańców przysiółka Jaworówka o uwidocznienie drogi, w szczególności 

ostatniej górki, gdzie właścicielem gruntu jest pan Korzeń Marian. Kserokopia pisma stanowi 

załącznik Nr 33 do protokołu. 

4/ Pismo mieszkańców przysiółka Lipie odnośnie drogi. Kserokopia pisma stanowi załącznik 

Nr 34 do protokołu. 
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Pan Bogusław zaproponował aby wspomniane powyżej pisma dot. dróg i rowów przekierować 

pod obrady Komisji Rolnictwa Infrastruktury i Gospodarki Przestrzennej. Dobrze aby Komisja 

zajęła stanowisko w sprawie tych robót. Harmonogram prac jest ustalony i wszystkie nowe 

wnioski rozpatrywane będą prawdopodobnie w terminie późniejszym, decydująca będzie 

opinia Komisji. Pan Przewodniczący poprosił o zwołanie posiedzenia  Komisji Rolnictwa  

i zajęcie się tymi sprawami.  

 

Kolejnym pismem skierowanym do Rady gminy jest pismo Stowarzyszenia Miłośników wsi 

Ropa i Uniwersytetu III wieku, które zwraca się o wsparcie prowadzonych przez organizację 

działań w kwocie 12 tys. zł. Kserokopia pisma stanowi załącznik Nr 35 do protokołu. 

 

W powyższych kwestiach pan Wójt stwierdził, że co do spraw drogowych dobrze byłoby 

przeanalizować co jest możliwe do realizacji, natomiast odnośnie klubów sportowych, poziom 

rozwoju sportu jest zadowalający. Widoczne jest bardzo duże zainteresowanie młodych ludzi  

i duże szefów klubów, które fajnie prowadzą zajęcia sportowe, trzeba rozważyć, czy nie ma 

potrzeby zwiększenia tych nakładów. Trzeba pamiętać natomiast, że w budżecie gminy komuś 

się dołoży to komuś trzeba zabrać. Uniwersytet III wieku jest brany pod uwagę, środki mogą 

być zabezpieczone ale będą rozdysponowane po ogłoszeniu konkursu na prowadzenie tego typu 

zajęć.    

 

Pan Bogusław Łukaszyk przypomniał, że na terenie szkoły planowana jest duża inwestycja tj. 

budowa bieżni tartanowej, która  również będzie dużym wydatkiem dla gminy a jest związana 

ze sportem. 

 

  

Ad. 22. 

Zatwierdzenie protokołu z XXXI sesji Rady Gminy Ropa. 

 

Pan Bogusław Łukaszyk Przewodniczący Rady Gminy Ropa zapytał, czy są uwagi do 

protokołu z XXXI sesji Rady Gminy Ropa. Uwag nie zgłoszono, w związku z tym pan 

Przewodniczący poddał pod głosowanie protokół z XXXI sesji.  

Następnie Pan Łukaszyk na podstawie listy imiennego głosowania Radnych Gminy Ropa, która 

stanowi załącznik nr 35 do protokołu, stwierdził, że Rada Gminy Ropa 12 głosami „za”, na 12 

obecnych zatwierdziła protokół z XXX sesji Rady Gminy.  

 

 

Ad. 23. 

Wolne wnioski i zapytania. 

 

W punkcie tym głos zabrał pan Bolesław Pociecha – Sołtys wsi Łosie. Pan Pociecha wystąpił 

w następujących kwestiach: 

- na przejściu dla pieszych koło cmentarza w Łosiu niewidoczne są pasy, trzeba byłoby 

odmalować je, 

- w miejscowości Łosie ustawiono ławki, niestety jest tam dużo śmieci i konieczne są jeszcze 

jakieś kosze, 

- przepust drogi na Łysiec jest całkowicie zamulony, podobnie jak część rowu, woda wypływa 

na łąki, konieczne jest udrożnienie przepustu i pobranie ok. 50 m rowu, 

-  ogrodzenie cmentarza wojskowego w Łosiu jest w bardzo złym stanie, nieładnie to wygląda, 

- mieszkańcy skarżą się, że są lampy w Łosiu ale dalej nie świecą, podobno nie ma licznika, 

pan sołtys nie rozumie dlaczego jest taki problem, 
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- mieszkańcy pytają co zrobić z takimi odpadami jak gałęzie, krzewy, co z tym robić,  

- wywiezienia odpadów znajdujących się przy cmentarzu i dołożenia dodatkowego kontenera 

w okolicy święta zmarłych.  

 

Pan Karol Górski odpowiedział w następujący sposób „Panie Przewodniczący, Wysoka Rado 

może na niektóre pytania mógłbym tutaj udzielić odpowiedzi. Pasy na przejściu spróbujemy 

wystąpić do Powiatowego Zarządu Drogowego w Gorlicach. Powiatowy Zarząd Drogowy jest 

właścicielem tej drogi i oni te pasy powinni poprawić. Kosze na śmieci spróbujemy zakupić  

i ustawić przy tych ławkach, o których jak pan Sołtys mówi fajnie się tam sprawdzają i są 

potrzebne. Droga na Łysiec przekażemy do naszego Referatu Rozwoju, panu Grucy. Nie wiem 

czy tak szybko damy radę to zrobić, zależy jaki będzie zakres i ile to będzie kosztować. 

Ogrodzenie cmentarza powoli jest przygotowywane, może nie przed wszystkimi świętymi ale 

pewno jeszcze w tym roku będzie wykonane.  Dzisiaj z panią Skarbnik rozmawialiśmy na ten 

temat, są tam jakieś małe pieniądze i podmiot, który to wykona. Światła uliczne już prawie 

miesiąc temu albo wcześniej zostało zgłoszone zapotrzebowanie na włączenie. TAURON 

działa jak działa, natomiast wczoraj podpisaliśmy pismo i jest nadzieja, że może w miesiącu 

październiku te światła będą włączone, tak żeby w tych miesiącach kiedy dzień jest krótki 

pomagały mieszkańcom w przemieszczaniu się.      

Gałęzie, odpady trudna sprawa, nie wiem jakie to są ilości tych gałęzi. Jeśli to są gałęzie grube 

to można byłoby zachęcić, bo część ludzi ma jeszcze piece na drewno i można byłoby to 

wykorzystać. Jeśli nie to firma Panie Sekretarzu, która nam wywozi odpady pewnie mogłaby.  

Pan Sekretarz pewno się do tego odniesie. Kontenery trzeba będzie opróżnić, żeby wiadomo 

jak będą znicze po wszystkich świętych i teraz żeby jeszcze żeby mieszkańcy mieli możliwość 

skorzystania z tego. Musimy działać na już, na cito po to żeby firma, może jutro albo dzisiaj 

przyjechała i zabrała te kontenery. Panie Sekretarzu odnośnie tych gałęzi, na PSZOK pewnie 

nie, jedynie firma z Nowego Sącza, która działa”. 

 

Następnie głos zabrał pan Janusz Konior Sekretarz Gminy Ropa. Pan Konior powiedział „Panie 

Przewodniczący, Panie Wójcie , Szanowni Państwo, co do gałęzi, to czy to jest odpad, czy nie 

oczywiście jeśli traktujemy je jako odpad,  w zależności tak jak pan Wójt powiedział jak grube 

są te gałęzie, chociaż bardziej to jest element opału niż odpadów, chyba, że są bardzo cienkie  

i z liśćmi, to wtedy jest to tzw. odpad biodegradowalny, można go zagospodarować we 

własnym zakresie. Stąd też właśnie mieszkańcy korzystają ze zwolnienia od osoby po 3 złote 

będą obecnie po 2 złote, ze deklaruję, że takie miejsce na te biodegradowalne odpady posiadają 

na własnej działce. Jak pan Wójt wspomniał można porozmawiać po sąsiedzku z tymi, którzy 

mają piece i pala drewnem, względnie wiem, że jest jeszcze kilka osób, które posiadają tzw. 

rębaki i jeżeli to jest większa ilość, zbierze się kilku gospodarzy w pobliżu to pewnie chętnie 

przyjadą i będą mieć z tego coś w rodzaju peletu do legalnego spalenia w piecu.  

Śmieci na cmentarzu zgłosimy niezwłocznie, przy czym proszę pamiętać, ze dzisiaj jest piątek, 

więc nie wiem czy firma jeszcze zdąży przyjechać będziemy prosić, żeby przyjechała, 

natomiast, nie wiem dlaczego nie było zgłoszenia wcześniej, bo przecież my na bieżąco 

zgłaszamy wszystkie kontenery”. 

 

Pan Adam Maczuga stwierdził, że w tej chwili napełnienie kontenerów jest kwestią jednego 

dnia, wystarczy że wejdzie na cmentarz x ludzi i każdy przyniesie kilka zniczy i wiązanek. Do 

tego czasu było spokojnie. 

 

Pan Janusz Konior zaznaczył, że taka sytuacja powtarza się co roku. Gmina zrobi wszystko co 

się da aby te śmieci usunąć, natomiast pan Konior nie obieca, że wszystko będzie zabrane 

ponieważ firma odbierająca odpady obsługuje wiele gmin i wszyscy mają podobną sytuację, 
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cmentarze wszędzie są oblegane. W związku z powyższym pan Sekretarz prosi o zrozumienie, 

jeśli się uda to odpady zostaną zabrane, jeśli nie to dobrze byłoby składować odpadu tuż obok 

pojemników, firma w najbliższym możliwym czasie podjedzie i to uprzątnie. W tej chwili są 

większe ilości odpadów, gdyby było mniej można byłoby samochodem gminnym przewieść je 

tymczasowo na PSZOK.            

Jeśli chodzi o ogrodzenie cmentarza pan Konior podczas nieobecności pana Wójta spotkał się 

z potencjalnym wykonawcą, który miał obejrzeć i obejrzał to ogrodzenie. Wykonawca ten  

z góry powiedział, że wykonanie ogrodzenia przed „wszystkimi świętymi” technicznie jest 

niemożliwe , natomiast jeśli gmina będzie posiadała odpowiednie środki to jeszcze w tym roku 

drewniane ogrodzenie może być wyremontowane.    

 

Pani Cecylia Łukaszyk na wstępie swojej wypowiedzi przekazała prośbę nauczycieli Szkoły 

Podstawowej Nr 2 odnośnie parkingu. Nauczyciele pytali czy byłaby możliwość założenia 

lustra przy parkingu, ponieważ gdy wyjeżdżają zakręt jest niewidoczny i jest tam 

niebezpiecznie. 

Kolejną sprawą, którą poruszyła pani Cecylia jest kwestia uporządkowania otoczenia parkingu, 

radna apeluje już w tym temacie od maja, trawy nie były wykokoszone, w tej chwili są już 

uschnięte i bardzo wysokie zwłaszcza od strony działki pana Drąga, wygląda to brzydko.   

Następnie pani Łukaszyk zgłosiła potrzebę wyczyszczenia rowu na długości działki gminnej, 

na górnym odcinku rów jest wyczyszczony, na środkowym być może uda się zmobilizować 

właściciela działki sąsiedniej.       

 Radna ponadto zapytała odnośnie elewacji na Szkole Podstawowej Nr 2, jakie to są koszty  

i czy ta elewacja jest wykonywana od nowa, rusztowania są rozstawione. 

 

Pan Górski Wójt Gminy Ropa podkreślił, że odpowie na pytania, na które potrafi odpowiedzieć. 

O lustro, pobranie rowu i malowanie pasów w Łosiu pan Górski wystąpi pismem do 

Powiatowego Zarządu Drogowego. Jeśli chodzi o koszenie parkingu pan Wójt porozmawia  

z panią dyrektor  Grzegorzek, czy by na stałe nie zobowiązać dyrektora do tego aby konserwator 

powoli wprowadzał na terenie parkingu porządek. Gmina nie nadąża z koszeniem trawy na 

terenie gminy, jest kilku konserwatorów, którzy są zaangażowani na Klimkówce i w Łosiu  

i w Ropie.W sąsiedztwie kościoła św. Michała jest bardzo dużo pracy.  

Elewacja na szkole jest robiona w ramach zlecenia Związku Gmin Ziemi Gorlickiej, bo to 

właśnie związek był inwestorem. Poprzednia firma wykonała zadanie  w sposób niewłaściwy, 

dostała wynagrodzenie tylko za część swojej pracy, znacząca część wynagrodzenia została 

zatrzymana i nowy zleceniem, nowym przetargiem (było aż 6 postępowań) udało się znaleźć 

nowy podmiot, którego zadaniem jest usunięcie powstałych wad. W tej chwili ZGZG wykłada 

ok. 100 000 zł, gmina Ropa dokłada do tego 12 000 zł, pan Wójt ma nadzieję, że do końca 

października te prace zostaną zakończone i wykonane. Ściany frontowe na większości 

powierzchni są dobre, problem jest od strony południowej z tyłu, zwłaszcza dotyczy cokołu, 

który jest prawdopodobnie do wymiany na całej długości obwodu szkoły. Gwarancja na 

wykonane prace jest 5 – letnia, na wypadek gdyby działo się coś nieodpowiedniego.  Do tego 

zadania doszła wymiana rynien, uziemienie, do którego musi być podłączona instalacja 

odgromowa. Powoli otoczenie szkoły robi się takie jak być powinno. Szkoda, że dzisiaj przy 

okazji informacji Centrum Usług Oświatowych nie pojawiły się jakieś fotografie odnośnie 

urządzenia terenu wokół szkoły, wykonania elewacji, czy malowania Sali gimnastycznej 

Szkoły podstawowej Nr 1. Były to istotne inwestycje, o których się mówi a oczyma widoczne 

są inaczej. Na przyszłość pan Wójt będzie oczekiwał aby dyrektorzy pochwalili się bardziej 

tym co jest na terenie szkół robione. 
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Pani Cecylia Łukaszyk stwierdziła, że chyba została źle zrozumiana odnośnie czyszczenia 

rowu, radna wskazywała potrzebę czyszczenia rowu, który przebiega wzdłuż działki gminnej  

i drogi Państwa Cyganików do góry. Dotychczas rów gmina czyściła we własnym zakresie, to 

nie jest droga powiatowa.              

 

Pan Karol Górski stwierdził, że faktycznie źle zrozumiał lokalizację rowu. W ramach 

istniejącego pasa drogowego, w linii rozgraniczającej gmina może takie zlecenie uruchomić, 

pod warunkiem, że będą jeszcze środki finansowe, a ze środkami jest dosyć kiepsko w tej 

chwili. Czasem końcem roku przy okazji porządkowania budżetu pozostają jakieś środki, 

wówczas zadanie byłoby możliwe do realizacji.  

 

Pan Janusz Konior w kwestii odpadów przekazał, że zgłoszenia są dokonywane na bieżąco. 

Gmina czeka w kolejce ale prawdopodobnie jeszcze dzisiaj pojemniki przy cmentarzach 

zostaną opróżnione, najpóźniej jutro, taką informację uzyskano od firmy wywozowej. Od jutra  

do poniedziałku firma nie pracuje i te które się zapełnią będą opróżnione dopiero po 1 listopada.  

 

Pan Adam Maczuga poruszył sprawę koszy, koło ścieżki na Klimkówce od strony Uścia 

Gorlickiego, ustawione są tam bardzo ładne kosze z metalową obudową i elementami 

drewnianymi, można zapytać o firmę która je wykonuje aby nie wchodzić w znaczne koszty.  

Pan Adam chcąc uniknąć pism mieszkańców przypomniał, że wykonano drogę nad cmentarzem 

w Łosiu. Dalsze prace związane z wyrównaniem terenu miały być zlecone przez gminę po 

uporządkowaniu terenu przez właścicieli działek przyległych do drogi. Mieszkańcy wycięli 

zakrzaczenia, pan Maczuga prosi w imieniu użytkowników tej drogi o wyrównanie kolein przez 

gminę. Radny zasugerował aby oględzin drogi dokonała Komisja Rady Gminy.      

 

Pan Karol Górski przekazał, że jeśli chodzi o kosze, zapyta dyrektora PZD gdzie zostały 

zakupione, być może uda się zamówić podobne.  

Sprawę drogi pani Moroch, pan Górski proponuje dołączyć do tematów poddanych pod obrady 

Komisji Rady. Pan Wójt nie chce samodzielnie podejmować zobowiązań, na które zwłaszcza 

nie ma pokrycia finansowego chciałby aby radni zaakceptowali remonty i prace na drogach.    

 

Pan Piotr Obszarski wystąpił w dwóch sprawach. Pierwszą jest kwestia zjazdów z drogi 

krajowej na Kustrę i poniżej np. do pana Franciszka Koszyka. Po ułożeniu chodników będzie 

prawdopodobnie „dojazd do ściany”. Drugą sprawą jest stan chodnika, przy drodze powiatowej 

na odcinku od kościoła do skrzyżowania z drogą krajową. Płytkościeki są tam totalnie zasypane 

i zamulone, separatory i kratki ściekowe są praktycznie w połowie zamulone, cały chodnik jest 

zarośnięty do połowy. Powiat w ogóle nie dba o ten chodnik i chyba nie wie, że go ma, nie jest 

tak jak być powinno.  

 

Pan Karol Górski odnosząc się do powyższych spraw przyznał, że z chodnikiem jest problem, 

pan Górski osobiście go doświadcza, od kiedy wykonano chodnik nie może wjechać 

samochodem do domu bo się zawiesza. Pan Wójt zamierza porozmawiać z kierownikiem, który 

nadzoruje prace na ciągu drogowym nr 28. Włączenie się do ruchu z drogi Kustra faktycznie 

jest trudne. Dyrektor Pytko mówi wyraźnie, że skrzyżowanie drogi gminnej z krajową należy 

do gminy, konieczne byłoby wykonanie dokumentacji projektowej, zabezpieczenie terenu na 

budowę zjazdu i  wielomilionowa inwestycja. To co jest w liniach rozgraniczających może być 

przedmiotem pomocy GDDKiA, natomiast to co poza musi wykonać gmina w obrębie 

własnych środków. Podobnie wygląda sytuacja z drogą do pana Franciszka Koszyka, 

prowadzono rozmowy z właścicielami gruntów państwem Kusiakami, nie ma tam 

zakończonego postępowania spadkowego, więc gmina nie może uregulować stanu prawnego. 
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Najlepszym rozwiązaniem byłby wykup gruntu i urządzenie zjazdu. Pewno trzeba będzie na to 

jeszcze poczekać.  

Co do chodnika pan Górski nie wie co odpowiedzieć, dlatego że na Klimkówce w zeszłym roku 

gmina musiała zapłacić za czyszczenie całego chodnika. Kosiarkami z żyłką stalową wszystko 

zostało uporządkowane na koszt gminy. Pan Wójt spróbuje porozmawiać z panią Starostą  

i  panem dyrektorem odnośnie czyszczenia separatorów na pewno tak, odnośnie utrzymania 

chodników przed zarastaniem zielenią będzie pewno problem i oczekiwanie zarządu żeby 

gminy to robiły. Pan Górski nie wie jak ten problem rozwiązać, chodników powstaje coraz 

więcej, mają nawierzchnię z kostki brukowej, po pewnym czasie z kostki wyrasta trawa.  

Ta sytuacja dotyczy nie tylko gminy Ropa ale całego Powiatu Gorlickiego. Pan Wójt ostatnio 

rozmawiał, czy nie robić tych nawierzchni asfaltowych, byłoby pewno łatwiej w utrzymaniu, 

ale pan Górski spotkał się z wyjaśnieniem, że podczas zimowego utrzymania, kiedy przejeżdża 

ciągnik to łatwiej jest ponieść kostkę i zniwelować zdeformowania nić naprawić asfalt. Co do 

utrzymania chodników gmina prawdopodobnie musi liczyć sama na siebie bo Powiat ma zbyt  

mało pieniędzy aby utrzymywać chodniki w należyty sposób. Podobny kłopot ma 

prawdopodobnie GDDKiA chodniki przy drodze krajowej również utrzymywane są w różny 

sposób, jest problem z opryskami chemicznymi ponieważ nie wszystkie środki można 

stosować.  Kłopot jest bardzo trudny do rozstrzygnięcia. 

O drodze na Kustrę trzeba pomyśleć prawdopodobnie z poziomu gminy, rozwiązanie jest 

bardzo kosztowne. Trzeba zaprojektować i urządzić skrzyżowanie.               

 

Pani Maria Białoń zapytała o koncepcję skrzyżowania przy stacji ORLEN jakie jest 

proponowane rozwiązanie i kiedy będzie robione. 

 

Pan Karol Górski poinformował, że Gmina Ropa sporządziła koncepcję, która został 

przekazana do Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Ta koncepcja w jednej  

z części spotkała się z aprobatą i będzie uwzględniona przy przebudowie drogi krajowej na 

odcinku Paszyn – Szymbark. Inwestycja jest według słów posła Mularczyka, potwierdzanych 

przez dyrektora zarządu GDDKiA będzie przeznaczona do realizacji w latach 2026 – 2027.  

W tej chwili trwa wykonywanie dokumentacji projektowej na tym całym odcinku. Pan Górski 

ma nadzieję, że w roku 2026 wejdą firmy i będą podnosić nośność tej drogi, bo w niektórych 

miejscach ma zbyt małą nośność, będzie coś podobnego co miało miejsce na trasie Ropa – 

Wysowa tj. przebudowa podbudowy drogi i położenie nowych nawierzchni na odcinku od 

Paszyna do granicy naszej gminy w Szymbarkiem. Podejmowane są starania przez panią poseł 

Bartuś aby od Szymbarku w kierunku Gorlic również drogę przebudować wraz  

z skrzyżowaniem w postaci ronda turbinowego „Na Zawodziu”. Ponadto pan Wójt ma nadzieję, 

że przebudowa skrzyżowania w Ropie rozwiąże problemy komunikacyjne gminy i poprawi 

bezpieczeństwo.      

 

Pan Jan Łukaszyk zgłosił, że w przysiółku Równie (na Folwaru pod panem Nowakiem) po 

kanalizacji jest wgłębienie w asfalcie, radny zapytał czy nie  udałoby się to jakoś tego załatać 

np. masą na zimno. Wgłębienie utrudnia przejazd, trzeba zwalniać.  

 

Pan Wójt odpowiedział, że sprawa zostanie rozpoznana. 

  

Pani Agnieszka Szurek zapytała co będzie z drogą na Księże, czy jest postanowienie czy będzie 

robiona bo jest bardzo zniszczona, czy też nie. Pani Agnieszka ostatnio usłyszała odpowiedź 

od pana Wójta, że nie wiadomo i chciała się dzisiaj dowiedzieć, czy droga będzie robiona czy 

też nie.  
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Odnosząc się do powyższej wypowiedzi pan Karol Górski powiedział, że co do  pierwszych 

650 m tej drogi firma GODROM praktycznie już zakończyła inwestycję, powstały nowe 

parkingi, miejsce spowalnia ruchu z pomiarem prędkości, przejściem dla pieszych  

i doświetleniem. Inwestycja ta bardzo ładnie się prezentuje.  O dalszy odcinek gmina wystąpiła 

do pana Wojewody, udowadniając, ze poniesiono straty powodziowe również w roku 2021. 

Ostatnio przy okazji rozdania promes w ramach Polskiego Ładu pan Górski zapytał pana 

Wojewodę czy wygospodaruje jeszcze 150 tys. zł bo tyle potrzeba na remont najbardziej 

zniszczonego odcinka tej drogi, otrzymując odpowiedź, że będzie ciężko. Na ten moment pan 

Wójt nie wie co będzie.      

 

 

Ad. 14.  

Zakończenie sesji. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad pan Bogusław Łukaszyk o godzinie 12.07 

zakończył obrady wypowiadając sformułowanie „zamykam obrady XXXII sesji Rady Gminy 

Ropa”.   

 

 

Na tym protokół zakończono w dniu dzisiejszym. 

 

 

Protokołowała: 
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